
Bosna i Hercegovina 
Federacija BiH 
Kanton Sarajevo 
n/r Vlada Kantona Sarajevo
n/r Damir Filipović, Ministarstvo prostornog uređenja, građenja i zaštite okoliša 
n/r Malik Garibija, Ministarstvo za rad, socijalnu politiku, raseljena lica i izbjeglice

ZASTUPNIČKA INICIJATIVA
ZA ENERGETSKU EFIKASNOST U JAVNIM INSTITUCIJAMA I PREDUZEĆIMA KS

Osma radna sjednica Skupštine Kantona Sarajevo

U svjetlu borbe ove vlade protiv aerozagađenja u Kantonu Sarajevo, zagađenja čiji je najveći 
uzročnik bezakonje, korupcija i siromaštvo, a imajući na umu i poskupljenje plina za 30% 
kojim je vlada Federacije BIH izvela direktni udar na naš plan borbe protiv zagađenja KS, na 
kojem smo proteklih mjeseci mukotrpno radili, kao I udar na džepove korisnika čija bi prava i 
zaštita od monopola, pored liberalizacije tržišta, morali biti prioritet ako ne vladi, a ono 
nama zastupnicima slobodnih građana i korisnika javnih preduzeća i usluga, ja predlažem 
određene mjere štednje u Kantonu Sarajevo.

Prije svega pozivam građane kantona na štednju električne energije masovnim prelaskom na 
LED rasvjetu. Naime, 100% LED rasvjete znači uštedu električne energije od 50%, a to, 
prevedeno u novac, znači veliko smanjene računa za struju. Zato I pokrećem inicijativu da 
sve institucije i preduzeća Kantona Sarajevo u potpunosti pređu na štedljive sijalice i da na 
taj način pokrenemo ovu akciju koju bi trebali izvesti do zime.

Istovremeno predlažem da sve akcije utopljavanja fasada, subvencija za grijanje (I dr.) za 
osnovni uslov moraju imati aktivno korištenje štedljivih sijalica u objektu, jer, složićemo se, 
nema smisla utopljavati objekte I davati subvencije za grijanje rasipnicima koji ne mare za 
energetsku efikasnost i uštedu električne energije u svojim objektima.

Isto to važi i za nas. Nema smisla tražiti od drugih da ispune određene standarde, ako ih mi 
nećemo ispunjavati. Zato predlažem da vlada prihvati moju inicijativu, da upotrijebi 
postojeća sredstva tako što će ih usmjeriti u ovom pravcu djelovanja, te da utvrdi rok do 
kada bi prostori javnih ustanova i preduzeća KS trebali postati 100% LED, a time energetski 
efikasni po ovom pitanju. Lično mislim da moramo početi odmah kako bi spremno dočekali 
zimu.
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